

DVB TV timetable

Sun	19:15	21:00	night repeat
Mon	10:15	15:15	21:00
Wed	10:15	15:15	21:00
Fri	10:15	15:15	21:00

“ဒီဗီဘီ ဒီဘိတ်” အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ အစီအစဉ်ကို DVB Multimedia Group က စနေနေ့တိုင်း တိုက်ရိုက် ရိုက်ကူးပြီး ဒီဗီဘီရုပ်သံလိုင်းမှာ တစ်ဖက်ပါ အစီအစဉ်အတိုင်း ထုတ်လွှင့် တင်ဆက်ပါတယ်။

DVB Debate ဟာ မိမိတို့ရဲ့ အတွေးအမြင် အယူအဆတွေကို လွတ်လပ်စွာ သဘောကွဲလွဲနိုင်ဖို့၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်ဖို့၊ မြန်မာ့အနာဂတ် ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေဖို့၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းမှာ ရှိနေတဲ့ ပြဿနာတွေကို အဖြေရှာနိုင်ဖို့၊ လူတိုင်းပါဝင်နိုင်ပြီး မတူကွဲပြားတာတွေကို လက်ခံပေးနိုင်ဖို့၊ အချေအတင်ဆွေးနွေးတဲ့ ယဉ်ကျေးမှုပေါ်ထွက်လာစေဖို့ ရည်ရွယ်ပါတယ်။

မိဒီယာတွေနဲ့ အသင်းအဖွဲ့တွေကိုလည်း အခုလို လွတ်လပ် ပွင့်လင်းတဲ့ ဒီဘိတ်ရဲ့ အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲမှာ ပါဝင်ဖို့ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။ အပတ်စဉ် သတင်းထုတ်ပြန်ချက်များ၊ သတင်းဓာတ်ပုံများနဲ့ ဒီဘိတ်ကာတွန်းကို ရုပ်သံရိုက်ကူးပြီး မကြာခင်မှာပဲ ဒီဗီဘီဒီဘိတ်ရဲ့ ဖေ့စ်ဘုတ်စာမျက်နှာနဲ့ ဝက်ဘ်ဆိုက်မှာ ကြည့်ရှုနိုင်ပါတယ်။ ပြည်တွင်းမှာ ပြုလုပ်မယ့် အချေအတင် ဆွေးနွေးပွဲ ဒီဘိတ်တွေကို ပံ့ပိုးကူညီဖို့ DVB Debate မှာ ရန်ပုံငွေ ရှိပါတယ်လို့ အသိပေးလိုပါတယ်။

DVB DEBATE



ယခုအပတ် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် မေးခွန်းကတော့

“Which Government promises have been kept?” ဖြစ်ပါတယ်။

- ❖ မှတ်ချက်ပေးလိုတာ၊ အကြံပြုလိုတာနဲ့ မေးမြန်းလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း ဖုန်းနံပါတ် ၀၁ ၂၉၂၇၄၃ နဲ့ debate@dvb.no ကို ဆက်သွယ်ပြီး အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ မေးမြန်းနိုင်ပါတယ်။

ဒီတစ်ပတ်မှာတော့ ``သမ္မတဦးသိန်းစိန်အစိုးရရဲ့ ပေးထားတဲ့ ကတိတွေ ဘယ်လောက်တည်သလဲ `` ဆိုတဲ့ ဒီတိတ်ကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်သူများ သဘောမကျသည့် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို အရင်းတည်ပြီး အငြင်းပွားဖွယ် ၂၀၁၀ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကမကထဖြင့် ယခင်စစ်အစိုးရ၏ ဝန်ကြီးချုပ်ဖြစ်သူ ဝိုင်းချုပ်ကြီး ဟောင်းသည် ၂၀၁၁ မတ် ၃၀ တွင် သမ္မတဦးသိန်းစိန်ဖြစ်လာခဲ့သည်။

အစိုးရအဖွဲ့အကြီးအကဲဖြစ်သူ သမ္မတဦးသိန်းစိန်က ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်တွင် ပြောကြားခဲ့သည့် မတ် ၃၀၊ ၂၀၁၁ မိန့်ခွန်းမှစကာ ပြည်သူများကို ကတိများ ပေးတော့သည်။ မိန့်ခွန်းများသည် အားတက်ဖွယ်ဖြစ်သလို နားထောင်၍လည်း ကောင်းသည်။ သို့သော် အစိုးရသည် ပြောကြားသော ကတိများကို မည်မျှတည်ပါသနည်းဆိုသည်မှာ ကောင်းစွာ ထုတ်အပ်သော မေးခွန်းဖြစ်သည်။

နှစ်ပေါင်းများစွာအတွင်း အစိုးရအကြီးအကဲဖြစ်သူ သမ္မတဦးသိန်းစိန်က ပြည်သူများကို မိဘပြည်သူများဟု နှစ်လိုဖွယ်ရာ ခေါ်ဆိုခဲ့သဖြင့် နားဝင်ချီခဲ့ကြ ဝမ်းမြောက်ခဲ့ကြသည်။ နောက်ပိုင်း တွင် ``မိဘပြည်သူများ`` မှာ ကာတွန်းဆရာများ၏ သရော်စရာ ကာတွန်းကွက်ဖြစ်ခဲ့သည်။

သမ္မတဦးသိန်းစိန်အစိုးရလက်ထက်တွင် ဧရာဝတီမြစ်ဆုံစီမံကိန်းကို ရပ်ဆိုင်းခဲ့သည်။ ပြည်သူအများ လက်ကိုင်တယ်လီဖုန်းများကို ပေါ့ပေါများများ ဝယ်ယူအသုံးပြုလာကြသည်။ ပြည်ပအကြွေးအမြီများ လျော်ပေးခဲ့သဖြင့် နည်းပါးခဲ့သည်။ လူဦးရေသန်းကောင်စာရင်း ကောက်ယူခဲ့သဖြင့် လက်ရှိလူဦးရေ ၅၅ သန်းကို သိခဲ့ရသည်။ အမေရိကန်ဒေါ်လာဈေးကို ဗဟိုဘဏ်က နှုန်းရှင်သတ်မှတ်ပေးခဲ့သည်။

သို့သော် ဆင်းရဲမွဲတေမှုလျော့ချရေးကား မအောင်မြင်သေးပါ။ လူငယ်များ အလုပ်လက်မဲ့ဦးရေ များပြားနေဆဲဖြစ်သည်။ လယ်သမားများမှာ လယ်ယာမြေများ သိမ်းဆည်းခံကြရသဖြင့် မြေမဲ့ယာမဲ့ ဘဝသို့ သက်ဆင်းနေရသည်။ တရုတ်စီမံကိန်းများကြောင့် ပြည်သူအများ ဒုက္ခရောက်ကြရသည်။ အခြေခံလုပ်ခကို သတ်မှတ်နိုင်ခြင်း မရှိသေး၍ အလုပ်သမားများ သောကများနေကြသည်။ ပညာရေး အတွက် ကျောင်းသားများ သပိတ်မှောက်ကြပြီး အစိုးရ၊ လွှတ်တော်တို့နှင့် အတိုက်အခံပြုသည့်ဘဝ ရောက်နေကြသည်။

ပြည်သူများ မလိုလားသည့် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးမှာလည်း မတင်မကျ ရှိနေဆဲ ဖြစ်သည်။ ပြည်သူများ လိုလားသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးမှာလည်း အလှမ်းဝေးနေဆဲဖြစ်ပြီး ယနေ့တိုင် တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားနေသည်။ အစိုးရတပ်ဘက်ကတော့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်များဘက်ကပါ အကျအဆုံးများ ရှိနေသည်။ ၂၀၁၅ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို အေးအေးချမ်းချမ်း မျှမျှတတ ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ကျင်းပနိုင်ပါမည်လားဆိုသည်ကို ပြည်သူများ စိတ်ပူပန်နေရသည်။

သမ္မတဦးသိန်းစိန်အစိုးရသက်တမ်းမှာ တစ်နှစ်ဝန်းကျင်သာ ကျန်တော့သည်။ ရွေးကောက်ပွဲ မတိုင်ခင်ဆိုလျှင် ရှစ်လတာမျှသာ ကျန်တော့သည်။ အစိုးရသည် ပြောဆိုခဲ့သော ပေးခဲ့သော ကတိများ တည်ပါရဲ့လား DVB ဒီတိတ်ကို မော်လမြိုင် အထူးအစီအစဉ်အဖြစ် တင်ဆက်လိုက် ပါသည်။

သမ္မတဦးသိန်းစိန် ပြောကြားခဲ့သည်များ

“ဒီငါးနှစ်မှာ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ခိုင်မာမှန်ကန်တဲ့ ခြေလှမ်းတွေကို လှမ်းနိုင်မယ်ဆိုရင် အနာဂတ်နိုင်ငံတော်ရဲ့ ရှေ့ခရီးဟာ ဖြောင့်ဖြူးနေပြီလို့ ဆိုနိုင်ပါတယ်။ ဒီလိုဆောင်ရွက် နိုင်ဖို့အတွက် မိမိတို့အစိုးရဟာ အုပ်ချုပ်မှုစနစ်ကောင်းမွန်တဲ့ (Good Governance) အစိုးရကောင်းတစ်ရပ် ဖြစ်ရပါမယ်။ သန့်ရှင်းတဲ့ (Clean Government) အစိုးရဖြစ်ဖို့ လိုပါတယ်” **သမ္မတဦးသိန်းစိန်** - အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များအား ပထမဆုံးပြောကြားခဲ့သည့်မိန့်ခွန်း။

``အလုပ်သမားများနဲ့ တစ်နေ့တစ်နေ့ ရှာဖွေစားကြရတဲ့ လက်လုပ်လက်စားသမားများ အတွက်လည်း အဓိကအားဖြင့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ပေါများရေး၊ ကုန်ဈေးနှုန်း တည်ငြိမ်ရေး၊ လုပ်ငန်းခွင်သက်သာချောင်ချိရေး၊ လူမှုဖူလုံရေးခံစားခွင့်များရရှိရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးသွားမှာ ဖြစ်တဲ့အပြင် အခြားတစ်ဖက်ကလည်း အနိမ့်ဆုံးလစာသတ်မှတ် ချက်ကို လက်ရှိ ဖြစ်ပေါ်နေတဲ့ လူနေမှုစရိတ်နဲ့ မျှတလိုက်လျောညီထွေဖြစ်အောင် ညှိနှိုင်း ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ် `` **သမ္မတဦးသိန်းစိန်** - ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် တွင် ပထမဆုံးအကြိမ် ပြောကြားခဲ့သည့်မိန့်ခွန်း။

``နိုင်ငံသားဖြစ်မှုနဲ့ပတ်သက်တဲ့ ကိစ္စများကိုလည်း ဥပဒေနဲ့အညီ လိုအပ်သလို စိစစ် ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယာယီသက်သေခံလက်မှတ်များရဲ့ သက်တမ်းဟာ လာမယ့် မတ်လအကုန်မှာ ကုန်ဆုံးမှာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း တရားဝင် ကြေညာထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံသားစိစစ်ဆဲ ကာလအတွင်းမှာလည်း ရသင့်ရထိုက်တဲ့ အခွင့်အရေး မဆုံးရှုံးဖို့ အစိုးရ၊ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးက အကူအညီများ ပေးအပ်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ `` **သမ္မတဦးသိန်းစိန်** - မတ် ၁၊ ၂၀၁၅ ရေဒီယိုမိန့်ခွန်း။

Information links:

- www.president-office.gov.mm
- www.mizzimaburmese.com
- dvddebate.net
- www.dvb.no